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1 .A Opening en mededelingen van de voorzitter

De VOORZITTER: dames en heren. Van harte welkom bij deze gemeenteraadsvergadering
van 25januari 2024 en ook welkom aan de kijkers van de stream want zo kunt u onze
raadsvergadering ook volgen. lk heb bericht van verhindering ontvangen van mevrouw
Yildiz-Kaya, van mevrouw Moors en ook de heer Poelwijk is vanwege verblijf in het
buitenland afwezig.
Even een dienstmededeling. lk dacht gezien het feit dat we een niet hele lange agenda
hebben vanavond het een mooi moment zou kunnen zijn om toch weer eens te proberen of
we vanavond digitaal kunnen stemmen. Dus dat gaan we later op de avond uitproberen. Dan
doen we nog even een oefenagendapunt en aIs het goed is, want ik hoorde dat de WD
straks een motie gaat aankondigen, hebben we straks nog 66n formeel punt waar we ook
nog digitaal over kunnen stemmen maar later zal ik u meenemen in de instructies en dan
gaan we dat proberen.

1.B Vaststelling agenda

De heer JAGERS: dank u voorzitter. De WD wiI graag een motie vreemd aan de orde
inbrengen en dat gaat over het opladen van elektrische voertuigen.

De VOORZITTER: dan zullen we die toevoegen aan de agenda en dat wordt dan
agendapunt 2A.

1.C Vragen van het publiek aan de raad
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De heer BOER: ik ben kort en bondig. lk heb 2 agendapunten. Het eerste agendapunt is
shoppen tijdens de feestdagen. lk noem de vluchtweg in het Diemer Winkelcentrum. Het
tweede punt is de prachtige wandelpromenade.
Dan het eerste punt. lk had in december heel veel geld te besteden voor de feestdagen en ik
heb zitten winkelen in het mooie winkelcentrum, hier aan de overkant. lk kwam de winkel
binnen. lk kon mijn gat gewoon niet bewegen. Je kunt amper keren in die winkels. Volgens
mij voldoen ze niet aan de vluchtroutes. Kijk daar eens naar in een commissie. lk behoor tot
5% van de bevolking en niet valide en er zijn heel veel ouderen die ook daar komen en die
amper met een rollator de winkels in- en uitkunnen. Kijk daar eens naar. Het is iets voor de
commissie, zoek het uit, korn met een voorstel.
Het tweede punt is de wandelpromenade, de mooie wandelpromenade. Het is meer een rijtje
bakstenen. AIs je aan de overkant kijkt zie je dat er gewerkt is aan een promenade maar als
je kijkt naar de panden die er zitten. Er is nu een pand dat helemaal schoongemaakt wordt.
Volgens mij wordt dat het pand voor de vluchtelingenopvang, dat is goed en het wordt
uiteindelijk een heel mooi pand. AIs je nou kijkt hoe die promenade tot leven komt. Dan moet
je kijken naar de burgervader want volgens mij heeft die een goed uitzicht om te kijken naar
die panden. E6n pand valt op in het hele rijtje en dat is het oude pand waar Ciao is van de
pizzeria. Oud en gebreken met een garage aan de onderkant maar een dakterras van
jewelste. Maak een mooi dakterras, maak een mooie uitspanning zodat je daar een
looproute credert en dat die promenade gaat leven.
Het laatste punt dat ik heb en dat is eigenlijk ook voor de commissie. Maak er een leuke
prijsvraag van. lk dacht zelf een dakterras is leuk maar maak er een prijsvraag van en
volgens mij kan de burgervader dat prima naar buiten brengen.

Mevrouw VOERMANS: dank u voorzitter. Dank voor de bijdrage van de inspreker. Hele
relevante onderwerpen. lk kom zelf ook graag in het winkelcentrum en dat moet natuurlijk
voor iedereen kunnen. lk wiI graag aan u vragen of u nog suggesties heeft in het kader van
toegankelijkheid. Natuurlijk moeten de looppaden toegankelijk zijn voor iedereen maar zijn er
ook nog andere dingen zoals drempels of iets anders waar we rekening mee moeten
houden?

De heer BOER: ik heb genoeg suggesties maar dan ben je zo’n klaagmuur en dat moet je
niet worden. Maak 66n groot gangpad want mijn vrouw gaat naar binnen. lk wacht buRen.
E6n groot gangpad, dan kun je alle gangetjes bekijken, heel leuk. Dan heb je 66n pad waar
je als invalide terecht kan maar ik heb hele leuke routes gereden in het winkelcentrum. Dus
dat is een suggestie maar volgens mij, als je voldoet aan de normen, dan kom je tegelijk in
de discussie oplevering vloeroppervlak. Dan krijg je het hele gezeik. Dat is het punt gewoon
AIs je een groot gangpad neemt, dat gaat ten koste van je winkelopbrengst. Daar moet je
naar kijken maar ze moeten ook voldoen aan de regelgeving. Leuk voor de commissie om uit
te zoeken. Succes.

Mevrouw VAN ENGELEN: dank u voonitter. Dank dat u bent komen inspreken. Ook heel
fijn dat u met praktische suggesties komt. Voor een deel spreekt u daar natuurlijk ook onze
burgemeester aan en u heeft suggesties richting ons college. Heeft u er ook aan gedacht om
bij het spreekuur langs te gaan?

De heer BOER: nou, ik zal het heel kort zeggen want de journalist wiI ook graag weten wie ik
ben. lk heb 10 jaar raadsvergaderingen gehad. lk weet hoe de raad werkt. lk ben iemand die
houdt van korte klappen. Graag weinig tijd besteden aan dit gebeuren. Inspreken, breng het
onder bij de commissie en klaar is Kees. lk heb 10 jaarjullie werk gedaan. Dus doe me een
lol, ik ga niet te veel doen. Inspreken is het beste, 2 minuutjes klaar. Moet je het weI
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oppakken maar daar hebben we de pers voor. Pers, pak het leuk op. Prijsvraag. Mooi
pingpongen met de burgemeester. Een burger komt met een leuk voorstel. Klaar.

De heer ADVOKAAT: dank u voorzitter. Dank u voor het inspreken. Gaat het om alle
winkelcentra of bepaalde buurten want dat miste ik?

De heer BOER: een mooi punt wat u zegt. Het gaat om het winkelcentrum aan de overkant
Dat voldoet volgens mij niet aan de normen maar verder, Diemen moet drempelvrij. Er zit in
Europa heel veel geld waarmee je drempelvrije situaties kunt bekostigen. Nou hebben jullie
het in dit winkelcentrum prima gedaan, allemaal nieuwe standaarden maar kijk even naar de
Arent Krijtsstraat. Korn maar eens binnen als invalide in de chocolaterie, niet te doen. Arent
Krijtsstraat brillenzaak, niet te doen. AIs je kijkt naar de winkeltjes buiten het winkelcentrum,
kijk naar de oude winkelstraten. Die voldoen gewoon niet aan de norm maar dat weten jullie
weI. Doe er wat aan.

De heer SIKKING: dank u voorzitter. Heel fijn dat u heeft ingesproken. Tenminste iemand
die echt betrokken is by het hele gebeuren. We zouden echt met het bestuur en de eigenaar
van het winkelcentrum moeten praten, we kunnen daar weinig aan doen en de andere
suggesties die u heeft gedaan zijn ook heel goed, dat valt ook op.

De heer BOER: dat vind ik te gemakkelijk, praten met de eigenaar. De eigenaar gaat zeggen
wij beslissen, heel simpel. Het vloeroppervlak is van ons. Dat heeft te maken met onze
doorrekening om het rendabel te krijgen maar kijk gewoon of ze voldoen aan de norm, De
vluchtwegen, nee. Ktaar. Zo kun je ook praten met een eigenaar.

De heer SIKKING: uiteraard moeten ze voldoen aan het bouwbesluit en dat zal dan ook
gecontroleerd moeten worden.

De heer BOER: daar voldoen ze weI aan maar de winkels hebben veel te krappe paden.
Alles moet erin gedouwd worden. Ga maar eens een keer 't Kruitvat in. Echt niet te doen.

De heer SIKKING: wat u zegt klopt. Het bruine gedeelte, daar horen ze niks te zetten maar
daar zetten ze dus allerlei dingen neer en af en toe is het gewoon een crime om erin te
komen. Daar heeft u gelijk in.

De heer BOER: allerlei stalletjes et cetera. Het ziet er fantastisch uit maar in de winkel kun je
bijna niet je kont draaien. lk heb een luxe rolstoel en die kan ook omhoog. Dan kan ik iets in
het bovenste vak pakken maar links of rechts, ik ga de winkel niet meer in. Mijn vrouw gaat
naar binnen. lk heb al mijn geld uitgegeven, ik ben 2 keer modaal en mag niet klagen. Twee
keer modaal, reken maar uit, allemaal via internet. Diemen heeft niks aan mij verdiend,
jammer, en je hebt wel veel leegstand, heel jammer.

De heer PRINS: dank u voorzitter. In uw tweede vraag had u het over een
wandelpromenade of een wandelboulevard maar welke bedoelt u nou precies?

De heer BOER: aan de vaart bij de brug bij die malafide ondernemer. Die moet zijn
jaarrekeningen gewoon een paarjaar goed laten zien. Ga die ondernemer lekker volgen,
meneer de burgemeester. Dus kijk daar even naar.

De VOORZITTER: ik vraag u weI een beetje voorzichtig te zijn met uw uitspraken.
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De heer BOER: er wordt nooit gezegd dat daar gewoon een verkeerde ondernemer zit. Het
kan zo mooi zijn.

De heer PRINS: u heeft het dus over de Hartveldseweg, langs de kerk, langs de
bloemenzaak en de haringkar en verder?

De heer BOER: dat hele stuk vanaf De Sniep tot aan de ringweg van Amsterdam. Daar kun
je een hele boulevard maken. Die is al gemaakt. Er zijn leuke kunstwerken gekomen maar
maak daar aan het begin en het einde iets trekkends. Dat moet met elkaar communiceren,
dat moet een promenade worden. Nu is het aIleen maar aIs je binnenkomt hangjeugd en
blowers. Allemaal kunnen ze daar zitten. Maak er iets leuks van. Je hebt nu heel veel rijke
mensen in Diemen. In De Sniep allerlei kapitalisten en in Holland Park kapitalisten maar
waar ik woon ook kapitalisten. Het is gewoon zo.

Mevrouw RAMAUTARSING: dank u voorzitter. Bedankt voor het inspreken. Misschien mag
ik u nog vragen naar uw suggesties over een prijsvraag.

De heer BOER: dat mag u helemaal zelf bekijken. Verzin wat leuks, een uitdagend plan.
Doe iets leuks, pak de jeugd. Daar heb je de hele afdeling Communicatie voor. Dat zijn dure
krachten, je hebt ze nodig als gemeente, benut ze.

Mevrouw RAMAUTARSING: maar omdat u hier nu toch zit en u vol suggesties zit, dat zei u
zelf

De heer BOER: ik wiI alles doen maar het kost mij tijd en mOn tijd gaat tegenwoordig naar de
kleinkinderen. Het is goed za, ik heb genoeg gedaan in mUn leven.

Wethouder SIKKES; dank u voorzitter. Hartstikke fijn dat meneer Boer heeft ingesproken en
zeker met betrekking tot toegankelijkheid, dat is ook een belangrijk speerpunt van uw raad
en ook van ons aIs college. We hebben daarop ook echt beteid gemaakt maar wel over de
punten waar wij over gaan. Dat is bijvoorbeeld de openbare ruimte, zoals u ook al heeft
aangegeven, de Oost-Westas want ik denk dat u dat een promenade noemt en ik ben heel
erg blij dat u dat een promenade noemt want dat geeft ook cachet aan het gebied wat u
ermee voor ogen heeft. Zo richten wij het liefst al onze openbare ruimte in waarbij we ook
met de inwoners en zelfs met de Wmo-raad op pad zijn geweest om te kijken waar mensen
nog tegenaan lopen of waar kan iemand die een visuele beperking heeft niet goed uit de
voeten. Dus op die manier proberen we daar zo goed mogelijk handen en voeten aan te
geven maar mocht welke inwoner dan ook, dat geldt ook voor meneer Boer, daar suggesties
voor hebben. Wij weten niet alles en we weten ook niet elke stoeptegel maar mocht er
ergens iets niet goed toegankelijk zijn binnen of buiten de openbare ruimte waar wij over
gaan, dan willen wij dat natuurlijk heel graag oplossen maar dat zijn bijvoorbeeld niet de niet-
toegankelijke opstapjes bij de chocolaterie aan de Arent Krijtsstraat want die is van de
winkelier en aIs die ervoor kiest om het op deze manier in te richten, dan kun je daar heel
veel vraagtekens bij stellen en dan zou wellicht de collega van EZ daar een gesprek mee
kunnen voeren maar wij kunnen daar niet mensen toe dwingen.
Ik wiI nog even een puntje corrigeren want de heer Boer zei dat er een pand heel mooi wordt
schoongemaakt. Dat is waar en dat is ook hartstikke fijn. Eigenlijk hopen we dat meerdere
panden aan die straat, want er kunnen nog wel een paar een opknapbeurt gebruiken, maar
er komen zeker, en ik onderstreep, geen vluchtelingen, statushouders, asielzoekers et
cetera
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Wethouder KLAASSE: dank u voorzitter. In aanvulling op de vorige spreker wil ik nog
eventjes als wethouder Economische zaken ingaan op de winkels. lk denk dat het inderdaad
een goed signaal is en dat ik in overleg met verschillende winkeliersverenigingen in Diemen
dit aan zal geven. Het blijft natuurlijk een individuele afweging van een winkelier die ook kijkt
naar zijn kosten en baten maar toegankelijkheid vinden wij belangrijk en ik denk dat het goed
is om dat over te brengen, ook op de winkeliers en de winkeliersverenigingen. 't Kruitvat is
inderdaad een heel notoire partij die in bijna alle steden een hele krappe winkelvoering heeft
Dat is onderdeel van hun concept maar dan sluit je eigenlijk mensen uit en voor een deel zal
dat uiteindelijk in hun marktaandeel te voelen zijn maar wij gaan het zeker bij de
winkeliersverenigingen aangeven en dan is het uiteindelijk aan de individuele winkelier hoe
ze daarmee omgaan. Overigens behoren de gangen in het winkelcentrum niet tot de
openbare ruimte. Die zijn wel redelijk ruim opgezet maar in de winkels ben ik het met u eens
dat sommige winkels een winkelformule hebben die de toegankelijkheid niet bevordert.

De VOORZITTER: dan geef ik nog even aan vanuit brandveiligheid want u had het over
vluchtroutes et cetera. Ondernemers moeten voldoen aan wetgeving aIs die er is en mochten
wij tot de conclusie komen en door middel van inspecties of dergelijke dat er niet wordt
voldaan aan de wetgeving aIs het gaat om vluchtroutes, brandveiligheid, dan zullen wij
daarop acteren. Dus ook vanuit die verantwoordelijkheid zal ik daarop toezien.
Meneer Boer, zeer veel dank voor uw inbreng en komst vanavond.

1.D Ingekomen stukken

De VOORZITTER: heeft daar iemand opmerkingen over? Dat is niet het geval.

1.E Mededelingen van het college

Wethouder PRINS: dank u voorzitter. Onlangs heb ik u geTnformeerd over de rechtszaak ten
aanzien van de ONA volkstuintjes en ik heb u beloofd dat wij even zouden terugkomen op
welke vervolgstappen wij zouden nemen. Dat zijn er 3. Wij gaan ten eerste een pro forma
hoger beroep instellen en dat hebben we nodig omdat wij het niet eens zijn met de uitspraak
van de rechter in deze zaak. De tweede stap die we gaan doen is in gesprek gaan met Klein
Holland BV. Dat gaan we binnenkort doen maar die datum is nog niet gepland maar we gaan
dat zeker doen. De derde stap is in gesprek gaan met ONA en aanstaande dinsdag zitten we
met ONA aan tafel. Dat past heel goed bij de mode die we eerder behandeld hebben dat wij
ons maximaal inspannen voor het behoud van de volkstuintjes op het perceel.

De VOORZITTER: uiteraard zal het college ook de vragen die zijn gesteld voor deze casus
vanuit de raad netjes gaan beantwoording.

1.F Mededelingen uit de regio

De heer JAGERS: dank u voorzitter. In de Vewoerregio is veel gesproken over de nieuwe
concessie Zaanstreek-Waterland waar het allemaal niet goed gaat. Er wordt hard aan
gewerkt om het te verbeteren.

1.G Vragen van de raad aan het college

De VOORZITTER: er zijn geen vragen van de raad aan het college ingediend.

1.H Vaststellen notulen 21 december 2023
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De VOORZITTER: akkoord.

1.1 Bestuurlij ke termijnagenda

De VOORZITTER: zijn daar opmerkingen over? Dat is niet het geval. Hoe

1 .J Overzichten openstaande modes en toezeggingen

De heer GEERTS: dank u voorzitter. Het gaat over motie nummer 8. Misschien kan daar een
keer een update over worden gegeven want het is een klein beetje onduidelijk. Er staat dat
het college de raad eind december. lk heb lang moeten zoeken maar het is waarschijnlijk
december 2022 geweest en sinds die tijd is er geen update meer geweest. Wellicht kan er
een keer iets over gezegd worden

De VOORZITTER: het klopt. Daar moet inderdaad december 2022 staan maar ik stel voor
dat aIs we daar op korte termijn actuele informatie over hebben om daarop in te gaan en u
nader te informeren. Dat heeft u scherp opgemerkt.

1.K Toelating en beediging raadslid Dhr. A.S. de Jong, Ons Diemen

1.L Benoeming fractieopvolger de heer A.H. Havekotte, Ons Diemen

De VOORZITTER: met het vertrek van de heer Van Heumen uit de raad, en op het einde
van deze vergadering zal ik er nog even op terugkomen, is de heer A. de Jong door het
Centraal stembureau benoemd tot opvolger en de raad beslist over de toelating in de raad.
Zoals u weet moeten daarvoor eerst de geloofsbrieven van de heer A. de Jong worden
onderzocht. Daarvoor wil ik graag een commissie van onderzoek voor de geloofsbrieven
benoemen en ik wiI vragen aan de heer Geerts, aan de heer Prins en aan mevrouw Van
Marion om daar zitting in te nemen. lk wiI de commissie gelijk vragen om ook de
geloofsbrieven te onderzoeken van de heer Havekotte want de fractie van Ons Diemen heeft
verzocht om hem te benoemen tot fractieopvolger.
lk schors de vergadering voor 5 minuten.

De VOORZITTER: ik heropen de vergadering.

Mevrouw VAN MARION: dank u voorzitter. De commissie heeft geen beletselen gezien voor
toelating van de heer Anne de Jong en geen beletselen voor de benoeming van de heer
Havekotte.

De VOORZITTER: dan neem ik aan dat u zich kan vinden in het voorliggende raadsbesluit
bij de agendapunten 1.K en 1.L. Dat is het geval. Dan ga ik allereerst naar de heer A. de
Jong voor het afleggen van de belofte zoals u heeft aangegeven. lk vraag iedereen te gaan
staan aIs u in de gelegenheid bent.
U heeft gevraagd de belofte te willen afleggen en die luidt als volgt. lk verklaar dat ik om tot
lid van de raad benoemd te worden rechtstreeks noch middellijk onder welke naam of welk
voorwendsel ook enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. lk verklaar en beloof dat ik om
iets in dit ambt te doen of te laten rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige belofte
heb aangenomen of zal aannemen. lk beloof dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik
de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten aIs lid van de raad naar eer en geweten zal
vervullen
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De heer A. de Jong: dat verklaar en beloof ik.

De VOORZITTER: van harte gefeliciteerd.
(applaus\
Dan wiI ik nu de heer Havekotte vragen om naar voren te komen. U heeft ook aangegeven
om de belofte te willen afleggen en die luidt als volgt. lk verklaar dat ik om tot fractieopvolger
benoemd te worden rechtstreeks noch middeltijk onder welke naam of welk voorwendsel ook
enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. lk verklaar en beloof dat ik om iets in dit ambt te
doen of te laten rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige belofte heb
aangenomen of zal aannemen. lk beloof dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de
wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als fractieopvolger naar eer en geweten zal
vervullen.

De heer HAVEKOTTE: dat verklaar en beloof ik.

De VOORZITTER: van harte gefeliciteerd
(applaus)

1.M Be6diging directeur en plaatsvewangend directeur Rekenkamer

De VOORZITTER: dames en heren. Dat zijn niet de enige beloften die vanavond worden
afgelegd want in de raadsvergadering van 30 november 2023 zijn de heer Frank Hordijk en
de heer Peter van Loon bedoeld als respectievelijk directeur en plaatsvervangend directeur
van de rekenkamer Diemen met ingang van 1 januari 2024 en beide heren zullen de
ambtsbelofte afleggen om hun functie te kunnen vervullen. Dus ik wiI graag beide heren
vragen wederom hier achter de tafel bij mij plaats te nemen.
De belofte luidt als volgt. lk verklaar dat ik om tot lid van de rekenkamer Diemen benoemd te
worden rechtstreeks noch middellijk onder welke naam of welk voorwendsel ook enige gift of
gunst heb gegeven of zal geven. lk verklaar en beloof dat ik om tot iets in dit ambt te doen of
te laten rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal
aannemen. lk beloof dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen
en dat ik mijn plichten aIs lid van de rekenkamer Diemen naar eer en geweten zal vervullen.

De heer HORDIJK: dat verklaar en beloof ik.

De heer VAN LOON: dat verklaar en beloof ik

De VOORZITTER: van harte gefeliciteerd.
(applaus)

1.N Test stemming

De VOORZITTER: dames en heren. lk heb het al aangekondigd aan het begin van de
vergadering. Het leek ons een goede avond om via iBabs live digitaal te gaan stemmen op
de agendapunten tijdens de vergadering. Het stemmen gaat sneller en daarnaast is het
natuurlijk ook voor de zaal en het publiek en ook voor degenen die de vergadering vanaf huis
volgen beter zichtbaar hoe de stemming verloopt. Dus het gaat als volgt. De griffier opent de
stemming en tijdens de live stemming heeft u de mogelijkheid om uw stem uit te brengen. Op
het microfoonkastje voor u gaan straks 2 lampjes knipperen, een groen en een rood lampje.
Indien u voor het voorstel bent klikt u straks op groen maar bent u tegen het voorstel, dan
klikt u op rood. Let op, wees dus niet te snel want u kunt maar 66n keer stemmen. U kunt de
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uitgebrachte stem niet wijzigen. Uiteindelijk zou dat weI kunnen maar dat wiI ik liever niet.
Dus ik zeg nu gewoon maar even u kunt het niet wijzigen en let dus meteen goed op. AIs alle
stemmen zijn uitgebracht, dan sluit de griffier de stemming. Dus straks mag u aangeven of u
voor of tegen bent en we hebben maar even een fictief voorstel. Bent u voor of tegen een
alcoholvrije raadsborrel vanavond? AIs u voor bent mag u straks op het groene lampje
drukken en bent u tegen, dan op rood.
Dames en heren, zo ziet het er dan uit. We hebben 20 uitgebrachte stemmen met 12 voor en
8 tegen. Dus dat wordt straks een alcoholvrije borrel. Dus het heeft goed gefunctioneerd.
Durft u het aan om straks bij het eerste formele voorstel een digitale stemming te doen? Dan
gaan we dat straks doen aIs het nodig is want misschien hoeft er helemaal niet gestemd te
worden maar aIs er een stemming komt, dan kunnen we dat straks digitaal gaan doen
Dan gaan we naar het hamerstuk

2. Verklaring van geen bedenkingen woon-werkwoning Prinses Irenestraat 3

Akkoord

2.A Motie vreemd aan de orde van de dag

De heer JAGERS: dank u voorzitter. Wij worden weI benaderd met de vraag of er een
mogelijkheid is voor het opladen van een elektrische auto vanuit het huis in het geval dat er
geen eigen oprit is. Het opladen met een kabel over de stoep is bijna vanzelfsprekend nu
niet toegestaan. Inmiddels zijn er bij diverse gemeenten ontwikkelingen geweest die het
mogelijk maken om via een kabelgoot op te laden. Een kabelgoot in de stoep die het opladen
vanuit huis op een veilige manier mogelijk maakt. We noemen de gemeenten Enschede,
Dongen, Zeewolde, Haarlem, Haarlemmermeer en Hengelo is ermee bezig. Overigens zien
we in Diemen her en der weI gebeuren dat er een elektrische auto wordt opgeladen middels
een kabel over de stoep, ook aI is het niet toegestaan.
Diemen wiI elektrische mobiliteit stimuleren en faciliteren. In dit kader vragen wij dus om te
kijken naar mogelijkheden voor het opladen vanuit huizen zonder oprit. Misschien is het
woord ondeaoek wel een groot woord. Ongetwijfeld is er bij de genoemde gemeenten de
nodige informatie voorhanden en zijn er inmiddels best practices. De motie luidt als volgt:

Wij stellen de raad voor het volgende besluit te nemen.

WU stellen vast dat:
Het gebruik van de elektrische auto een onderdeel is van het Diemense
verduurzaamheidsbeleid;
Een keuze voor de elektrische auto eerder wordt gemaakt door de mogelijkheid de
accu thuis op te laden;
Lang niet elke woning in Diemen een eigen oprit heeft waardoor het thuis opladen
vaak niet mogelijk is;
Gemeenten zoals Enschede (na een geslaagde pilot), bewoners die geen eigen oprit
hebben, waar mogelijk, de gelegenheid geven om met gebruik van kabelgoten in de
stoep vanuit huis de elektrische auto op te laden.

•

•

•

•

Wij vinden dat:
• Ook Diemen zou moeten overwegen om (door bewoners, zonder oprit, betaalde)

faciliteiten te bieden voor thuis opladen van de elektrische auto. Dit om het gebruik
van elektrische auto’s te bevorderen:
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• Hiermee het aantal publieke laadpalen kan worden verminderd met misschien
positieve kostenaspecten voor de gemeente.

Wij vragen het college om:
• Te onderzoeken, bijvoorbeeld door een pilot, of het haalbaar en zinnig is om ook in

Diemen faciliteiten te bieden aan bewoners zonder eigen oprit om vanuit huis de accu
van de elektrische auto op te laden.

WD Bert Timmer

De heer VAN ES: dank u voorzitter. De Partij van de Arbeid staat sympathiek tegenover de
motie. Inderdaad, in het straatbeeld zie je steeds meer elektrische en hybride
personenauto’s. Het toestaan van het laden met eigen stroom is logisch aIs het om
zonnepanelen gaat. Ook het vanuit de eigen woning aanwezige stroomnet is in staat om een
auto te laden maar wel een stukje langzamer. Tot nu toe het positieve
Er zijn ook negatieve kanten. Te denken aan de veiligheid van slechtzienden of mensen met
een andere beperking. De gemeente Schagen gaat daar met de vergunningverlening op in.
Een ander punt dat iedereen ook de eigen kabel daadwerkelijk weghaalt op het moment dat
die over de straat ligt. Wij twijfelen daarover. Oplossingen zoals kabelgoten voor laadkabels
zijn aanmerkelijk hoger dan die in gebruik zijn bijvoorbeeld in kantoorruimten zoals HDMI-
kabeltjes of stroomkabels voor een laptop. Zijn invalidenvoertuigen, rolstoelgebruikers, in
staat deze hindernissen te nemen?
Daarnaast, hoe ga je om met hoogbouw. Stel, je woont in een koopflat Julianaplantsoen en
je wilt een kabel vanuit de eerste verdieping verbinden met je Tesla. Sympathiek maar, net
zoals Oegstgeest, eerst onderzoeken nut en noodzaak en gevaarzetting.

De heer JAGERS: dank u voorzitter. Wij zijn het helemaal eens met uw laatste conclusie dat
het nuttig is om naar nut en noodzaak te kijken en dus het onderzoek te doen waarbij we ook
nog willen opmerken dat het juist de bedoeling is om de kabels helemaal weg te werken
zodat je er niet over kunt struikelen. Er schijnen tegels te zijn die daarvoor helemaal gemaakt
zijn waardoor het 100% veilig zou kunnen.

De heer VAN ES: dank u voorzitter. Het blijkt dat in sommige gemeenten er een probleem is
geweest tussen handhaving en de inrichting van de openbare ruimte en inspecteurs zijn
daarop getraind dat een en ander niet za 1-2-3 mogelijk is. Dus we moeten dat daadwerkelijk
goed ondeaoeken

De heer PRINS: dank u voorzitter. De WD-fractie vraagt het college een onderzoek te doen
en wij kunnen dat verzoek onderschrijven.

De heer J. DE JONG: dank u voorzitter. Het onderzoek vinden wij geen probleem om dat te
laten doen maar ik heb nog weI, wat de heer Van Es ook al zei. Je gaat je auto parkeren als
bewoner. Dan wiI je graag aan de overkant staan want daar zit een kabelgoot maar die
plekken zijn niet vrij. Hoe gaat het dan in zijn werk? Daarnaast, wat de heer Van Es ook al
zei, de hoogbouw. lk woon boven. lk heb mUn auto beneden staan aan de overkant van de
straat. Dan wordt het heel lastig. Dan denk ik dat er toch gekeken moet worden naar
alternatieven voor de rest van de bewoners en niet dat je een individu krijgt van die mag het
weI en die mag het niet door hun eigen oprit. Heb je daar wel het voordeel van want anders
ga je willekeur krijgen op straat en dat moet je voorkomen.
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De heer JAGERS: dank u voorzitter. Uitstekende punten om in het onderzoek mee te nemen
zou ik zeggen.

Mevrouw RAMAUTARSING: dank u voorzitter. Ook onze fractie staat sympathiek tegenover
de motie van de WD-fractie. WU zien ook een behoefte aan thuis opladen van de eigen
elektrische auto en we zien ook inderdaad, en daar is Diemen geen uitzondering op, wat er
landelijk gebeurt dat mensen kabels over de stoep leggen. lk heb zelf ook zo’n gekrulde
kabel gezien en gedacht in de schemering zie je die echt niet en aIs je slecht ter been bent
kan dat echt heel naar aflopen. Dus die situaties hebben we gewoon aI in onze gemeente en
daarom zijn we zeer benieuwd naar de reactie van het college omdat we ook denken dat de
gemeente het wiel niet zou hoeven uit te vinden op dit vlak omdat veel gemeenten ons al
voor zljrl gegaan.

Mevrouw VAN ENGELEN: dank u voorzitter. Ook GroenLinks vindt het een zeer
interessante motie van de WD. In de Mobiliteitsvisie die nog gaat komen gaan wij er ook
vanuit dat we vanuit Diemen gaan werken volgens het STOMP-principe waarbij
priv6voertuigen pas op het laatst komen. Vanuit die optiek staat priv6vervoer niet bovenaan
de prioriteitenlijst van GroenLinks maar wanneer er dan priv6auto’s gebruikt worden zijn wij
er weI voor dat het om elektrisch vervoer gaat en dan wordt het dus ook relevant dat je dat
op de juiste manier gaat faciliteren in onze gemeente
Dus we kunnen ons ook aansluiten bij zo’n onderzoek. Zeker ook omdat andere gemeenten
ons al zijn voorgegaan die al ervaring hebben opgedaan zoals bijvoorbeeld de gemeente
Enschede. Dank ook aan de WD voor het toevoegen van de link aan de motie want aIs je
op die website kijkt zie je ook dat ze daar allerlei randvoorwaarden benoemen en in het
kader van dat onderzoek hebben wij ook nog wel een aantal vragen die wij dan zouden
willen meegeven. Bijvoorbeeld in Enschede is het zo, en jullie verwijzen daar ook in jullie
motie naar, dat de kosten door de bewoners zelf gedragen worden. Wat zijn de ervaringen
daarmee maar wat zijn dan ook die kosten en hoe zit het dan met inwoners die die kosten
niet kunnen opbrengen? Hoe wordt er Oberhaupt gereageerd op die verschillende
randvoorwaarden? Zijn er inderdaad veel bewoners die alsnog de kabel uit het raam hangen
en hoe wordt daar dan mee omgegaan? Hoeveel capaciteit is er op het elektriciteitsnet voor
nodig? Zou dat in Diemen problemen kunnen opleveren omdat we hier in een heel
dichtbevolkt gebied wonen? Zou het dan bijvoorbeeld misschien een oplossing kunnen zijn
om het aIleen op bepaalde tijdstippen toe te staan wanneer die overbelasting niet aan de
orde ts? Kan dat Oberhaupt? is er eventueel een beperking aan het vermogen dat mensen in
zo’n kabelgoot neer kunnen leggen? Hoe zit het met de aansprakelijkheid van ondeugdelijke
kabels?
Dus we kunnen jullie motie echt van harte steunen en inderdaad met een aantal vragen
waarvan wij denken van dat is interessant om te vragen. WeI zou ikjullie als fractie nog 66n
ding willen meegeven. Het viel ons namelijk op dat de tekst van de motie nog niet geheel in
B1 is qua taalniveau en aangezien we het belangrijk vinden dat iedereen de moties ook kan
volgen zouden we hopen dat jullie dat in het vervolg mee zouden willen nemen.

De heer JAGERS: dank u voorzitter. lk heb weI ontzettend mijn best gedaan maar blijkbaar
is dat niet 100% gelukt.

Mevrouw VAN ENGELEN: herkenbaar, het is ook heel moeilijk om dat te doen. Dat vinden
wij ook.

De heer SIKKING: dank u voorzitter. We hebben de mode bekeken en we zijn het met 66n
ding helemaal niet eens dat de WD vindt dat hiermee het aantal publieke laadpalen kan
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worden verminderd met misschien een positief kostenaspect. lk denk niet dat de publieke
laadpalen verminderd zouden moeten worden. Daar ben ik het dus niet met de WD eens
maar we gaan uiteraard voor deze motie stemmen.

Wethouder SIKKES: dank u voorzitter. Een interessante motie van de WD die ook binnen
het gemeentehuis met interesse is ontvangen want ook wij krijgen die aanvragen binnen.
Dus ook bij ons zijn de radertjes gaan draaien. Dus wij staan positief tegenover deze motie.
Ik ben weI blij dat de heer Jagers zelf al onderzoek heeft gedownsized want wij zaten
vanmiddag te denken aan een telefoontje en een mailtje naar de diverse gemeenten om alle
vragen van mevrouw Van Engelen en de rest van de raad heeft gesteld door te geven en als
mevrouw Van Engelen er nog meer heeft, ze heeft mijn nummer. Dus ik hoor ze graag maar
we zullen alle mitsen en maren op een rijtje zetten, kosten en baten en wat de ervaringen
zijn van de gemeenten en we nemen dit mee in de visie op de openbare ruimte, het stuk dat
u in het tweede kwartaal zal ontvangen, zodat we dat integraal kunnen meenemen in hoe
kijken wij tegen onze openbare ruimte aan.

De heer JAGERS: dank u vooaitter. lk ben blU met de steun van de verschillende fracties en
zeker ook met het advies van de wethouder. Dus ik ben heel benieuwd of de techniek voor u
gaat werken .

De VOORZITTER: anders zou ik zeggen met zo'n toezegging van de wethouder kan u die
motie gewoon intrekken maar omdat ik heel graag wil dat er vanavond digitaal gestemd gaat
worden ga ik het advies niet geven en dan laten we de motie gewoon in stemming brengen.
Dus dat gaan we doen of is er nog behoefte aan een stemverklaring? Dan gaan we over tot
stemming.
Dat is toch een mooie uitslag voor een eerste formele stemming via het digitale systeem, 20
stemmen uitgebracht en 20 stemmen voor de ingediende motie. De motie is aangenomen

Mevrouw VAN ’T RIET: voorzitter, het viel ons op dat we de stemmen at kunnen zien
voordat iedereen gestemd heeft. Is dat de bedoeling dat je misschien de stem van anderen
jouw stem laat bepalen? is het niet de bedoeling dat je het pas ziet

De VOORZITTER: dat vind ik een hele goede van u. We moeten niet te snel drukken zodat
het in beeld komt. lk vind dat een goede tip. Dus dat gaan we voortaan zo doen maar we
waren zo enthousiast om het allemaal te tonen dat we dat meteen maar in beeld brachten
maar ik ben het weI met u eens want anders gaan we voortaan heel strategisch stemmen en
dan krijgen we hele rare praktijken.

Mevrouw MUIJS: voorzitter, we zien ook de collegebeelden in beeld. Betekent dat dat die
technisch ook de mogelijkheid hebben om op het knopje te drukken?

De VOORZITTER: nee, ik zat aI te zoeken naar mijn lampje maar zelfs als voorzitter van de
raad mag ik niet meestemmen.

3. Afscheid van de heer Jarno van Heumen

De VOORZITTER: tenslotte aan het einde van deze raadsvergadering helaas een
afscheidswoordje want je hebt Diemen inmiddels verlaten. Dat betekent ook dat je geen
raadslid meer kan zijn in Diemen. Jouw raadslidmaatschap, zo heet het formeel, is van
rechtswege ge6indigd. Je hebt een prachtig appartement in een statig herenhuis in 's-
Graveland gekocht uit 1892. Klopt dat? lk weet uit eigen ervaring hoe mooi 's-Graveland is
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met al die prachtige buitenplaatsen. Ook voor natuurliefhebbers is dat een hele mooie
omgeving en ik ben ervan overtuigd dat je het ook heel erg naar je zin gaat hebben in de
gemeente Wijdemeren. Dus in ieder geval gefeliciteerd met je woning maar het is natuurlijk
weI heel jammer dat je ons nu als raadslid en als inwoner hebt verlaten, zeker ook omdat je
ons jongste raadslid was in ons midden en het ook zo belangrijk is dat jongeren ook hun
stem laten horen en ook vertegenwoordigd zijn in de gemeenteraad.
Je schreef daarover, ook in je column, in het DiemerNieuws. Dus ik citeerjou nog eventjes
uit je column: “Willen we een mooie en gezonde toekomst met betaalbare woningen, de
mogelijkheid voor studeren, minder zorgen om rond te komen. Dan moeten we onze stem
laten horen in de politiek. Gemeentelijke politiek is dichtbij. Het is een platform om gehoord
te worden, om bij te sturen, om idee6n in te brengen. De meeste politieke spelers proberen
zich in te leven in dejongere generatie maar degene die dat het beste kan doen is toch echt
de jongere generatie zelf’, schreef je in die column. Dat zijn natuurlijk woorden die ik ook als
burgemeester van harte onderschrijf en wie weet kan je misschien in je nieuwe gemeente
een roI pakken binnen de politiek, voor of na de herindeling want dat is nog wel een
discussie die daar wordt gevoerd, maar je kunt natuurlijk ook blijven meedenken met Ons
Diemen want volgens mij zal jouw betrokkenheid bij Diemen natuurlijk niet meteen weg zijn
en ook op zo’n manier kan je nog invloed uitoefenen en ook de stem van een jongere
generatie laten horen.
Jarno, ik wiI je hartelijk dankzeggen voorjouw inzet als raadslid, bijvoorbeeld ook in de
auditcommissie waar je natuurlijk ook deel van hebt uitgemaakt en in brede zin voorjouw
bijdrage aan de lokale democratie. Dus het gaat je goed en zeker tot ziens in Diemen. Dank
je weI
(applaus)

De heer ADVOKAAT: dank u voorzitter. Jarno, wij leerden elkaar kennen bij de
vleeswarenafdeling van Deen. Jij als sympathieke supermarktmedewerker en wij bleken een
gedeelde interesse te hebben in financi6n en politiek. We leerden je kennen als een jonge
maar zeer volwassen man maar gelukkig wel de perikelen die horen bij jongeren. Werken en
studeren aan Nijenrode voor accountancy en daarnaast nog Ons Diemen. Knap hoor.
Je bent gevat. AIs ik even niet oplet krijg ik te horen wanneer ga je naar Berkenstede en je
houdt niet van conflictsituaties en dan weet je ook altijd nog genuanceerd onder woorden te
brengen wat je ervan vindt.
Het is jammer dat je als raadslid moet vertrekken, mede om de reden dat je geen betaalbare
woning kunt vinden in Diemen. Je hebt niet een landhuis gekocht maar een appartement van
een landhuis voor alle duidelijkheid en dat is juist een punt waar Ons Diemen zich erg sterk
voor maakt
We kijken in ieder geval terug op een vruchtbare periode en ik zal je missen aan mUn zijde in
de raad en bedankt voor je inzet in de raad en de auditcommissie en in ieder geval tot ziens
tot de volgende vergadering van de fractie aanstaande maandag.

De VOORZITTER: met deze woorden wil ik graag de vergadering sluiten. Dank u weI. Fijne
avond.

4. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om 21.02 uur.

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van donderdag 29 februari 2024.

de voorzitter de griffier


